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SZ-05.521.4.5.2021/KRDPP/IV/6 

 

Protokół nr 5 /2021 

z posiedzenia Krakowskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

 

 W dniu 24 czerwca 2021 roku, za pośrednictwem wideokonferencyjnej platformy 

internetowej odbyło się posiedzenie Krakowskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego, 

w którym uczestniczyli członkowie Rady ora zaproszeni goście. 

 

Zaproszeni goście : 

 

Alicja Szczepańska - Radna UMK  

Tomasz Cichoń - Dyrektor Wodociągi Miasta Krakowa S.A. 

Małgorzata Wyszogradzka- Mecenas Wodociągi Miasta Krakowa S.A. 

Małgorzata Starnowska - Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej w Wydziale 

Gospodarki Komunalnej. 

Aneta Rzepecka - pracownik Referatu Infrastruktury Komunalnej w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej. 

Ewa Olszowska -Dej – Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska. 

Agnieszka Mydłowska- Kierownik Referatu -Rolnictwa, Leśnictwa i Zwierząt w Wydziale 

Kształtowania Środowiska. 

Jolanta Sendur - pracownik Referatu Przyrody, Rolnictwa, Leśnictwa i Zwierząt w Wydziale 

Kształtowania Środowiska.  

Ad. 1 Posiedzenie prowadził Witold Kramarz współprzewodniczący Rady, który przywitał 

obecnych na posiedzeniu. Następnie po stwierdzeniu quorum przedstawił porządek obrad: 

 

1. Przedstawienie porządku i prowadzenie posiedzenia – Witold Kramarz, 

współprzewodniczący Rady. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Omówienie i zaopiniowania projektu dokumentu „Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kraków” referuje Dyrektor Tomasz 

Cichoń  Wodociągi Miasta Kraków S.A . 

4. Opinia do projektu uchwały RMK w sprawie ustanowienia  użytku ekologicznego „Łąki na 

Klinach” referuje Dyrektor Wydziały Kształtowania Środowiska  Ewa Olszowska- Dej. 

5. Zatwierdzenie protokołu po korekcie z 26 marca 2021 r., protokołów z dnia 23 kwietnia 

2021 r., oraz 21 maja 2021 r. 

6. Sprawy bieżące, wnioski.  

7. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad.  

 Członkowie Rady w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęli przedstawiony porządek 

obrad (9 głosów za) 
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Ad.3 Omówienie i zaopiniowania projektu dokumentu „Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kraków”. 

 Regulamin przedstawił Pan Tomasz Cichoń Dyrektor Wodociągów Miasta Kraków S.A. 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków określa prawa i obowiązki 

przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjnego oraz odbiorców usług. Jest dokumentem, 

który reguluje relacje pomiędzy przedsiębiorstwem a odbiorcami usług. 

Zakres przedmiotowy objęty Regulaminem jest określony w ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu 

w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków (tekst jednolity Dz.U. z 2020.2028). Pan Tomasz 

Cichoń następnie przedstawił streszczenie procedowania nowego Regulaminu, który jest 

uchwalany Uchwałą Rady Gminy, jako akt prawa miejscowego. Obecnie obowiązujący 

Regulamin przyjęto uchwałą nr CXIV/2999/18 RADY MIASTA KRAKOWA z dnia 

24 października 2018 roku. Projekt nowego regulaminu wynika ze zmiany ustawy Prawo 

budowlane oraz o zmianie innych ustaw z dnia 13 lutego 2020 ( Dz.U. z 2020.471). Ustawodawca 

narzucił zmiany, której treścią są zmiany warunków przyłączenia nieruchomości do sieci. 

Kluczowym elementem zmian jest zmiana dotycząca całego procesu warunków przyłączenia 

procedury m.in. przeredagowano postanowienia niektórych artykułów Regulaminu, niektóre 

art. skreślono, mając na uwadze w szczególności spójność dotychczasowej terminologii 

Regulaminu z wprowadzonymi treściami oraz ujednolicenie użytej terminologii.  

 

Członkowie Rady w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt 

(głosowało za- 8, przeciw-0, wstrzymujących się-1) 

 

Krakowska Rada Działalności Pożytku Publicznego podjęła Uchwałę nr 6/2021/IV KRDPP/107 

pozytywną w sprawie  opinii dla projektu uchwały Rady Miasta Krakowa w sprawie przyjęcia 

projektu dokumentu pn. „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Miejskiej Kraków”. 

Do spotkania dołączył Pan Marek Kordylewski  

Ad.4 Opinia do projektu uchwały RMK w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego „Łąki na 

Klinach” 

 Pani Ewa Olszowska-Dej Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska, zreferowała 

projekt Komisji Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMK w sprawie 

ustanowienia  użytku ekologicznego „Łąki na Klinach”. Projekt druku 1975 został sporządzony 

przez grupę Radnych, która w postaci powołanego zespołu przygotowała w/w druk oraz projekt 

uchwały.  

Ustanowienie użytku ekologicznego „Łąki na Klinach” obejmuje powierzchnię około 16 ha, 

położonych na  terenie Krakowa. Głównym celem jest zachowanie ekosystemu łąkowego oraz 

zbiorowisk roślinnych, szuwarowych i drzewostanów stanowiących siedlisko i ostoję 

chronionych gatunków roślin i zwierząt.  

Obszar będący przedmiotem uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego „Łąki 

na Klinach” podlega ustaleniom miejskiego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 

„Kliny-Gadomskiego II” w w/w planie położone są nieruchomości  w przeważającej części 

w terenie zabudowy mieszkaniowej z usługami o podstawowym przeznaczeniu pod zabudowę 

mieszkaniową wielorodzinną z usługami.  
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Pani Dyrektor zwróciła również uwagę, że w obrębie omawianych nieruchomości, funkcjonują 

prawomocne pozwolenia na budowę budynków wielorodzinnych mieszkalnych wraz z garażami 

podziemnymi.  

 Projekt Uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego „Łąki na Klinach”, jest 

kontynuacją uchwały nr CVIII/2838/18 z 2018 r. Rady Miasta Krakowa  w sprawie ustalenia 

kierunków działania dla Prezydenta  Miasta Krakowa w zakresie ustanowienia Użytku 

Ekologicznego „Łąki na Klinach”. W związku z powyższym została zlecona : inwentaryzacja 

przyrodnicza projektowego użytku ekologicznego oznaczona w opracowaniu jako enklawa III.  

Na obszarze enklawy nr III stwierdzono zarówno wysokie , jak i przeciętne wartości 

przyrodnicze oraz występowanie stanowisk chronionych gatunków roślin i zwierząt oraz ich 

siedlisk. Inwestor realizujący zamierzenia budowlane na terenie projektowego użytku 

w bieżącym roku również uzyskał niezależne stanowiska eksperckie wartości przyrodniczych. 

Autorzy ww. opracowań stwierdzają, ze szczegółowa analiza florystyczna potwierdza 

wcześniejsze diagnozy oraz pozwala na zdefiniowanie roślinności jako zdegradowanych 

zbiorników łąkowych. W związku z obecnym stanem terenu , który częściowo został (zaorany ) 

zachowanie mozaiki fitocenoz łąkowych i szuwarowych jest niemożliwe. Projekt uchwały  wg 

druku 1975 w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego „Łąki na Klinach” posiada również 

braki formalne, brak opinii Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska . 

Inwestor, który jest właścicielem omawianego terenu, planuje tam zabudowę a w obecnej chwili 

wystąpił do Gminy Miejskiej Kraków z ofertą sprzedaży nieruchomości za kwotę 344 mln Mając 

na uwadze wszystkie kwestie formalne oraz skutki finansowe dla budżetu Miasta w związku 

z podjęciem uchwały, które mogą być niewspółmierne do efektów jakie zakłada Komisja 

Planowania i Ochrony Środowiska Rady Miasta Krakowa - projekt uchwały został zaopiniowany 

negatywnie przez Prezydent Miasta Krakowa. 

 Pani Agnieszka Mydłowska przedstawiła ogólny chronologiczny zarys prac 

projektowych użytku ekologicznego „ Łąki na Klinach” oraz formy ochrony przyrody zgodnie 

z obowiązującym prawem. Przedstawiła również ogólną sytuację użytków ekologicznych 

na terenie Gminy Miejskiej Kraków  wskazując, że Gmina obecnie posiada 15 użytków 

ekologicznych o łącznej powierzchni 144,62 ha.   

Witold Kramarz współprzewodniczący Rady zaprosił obecnych na posiedzeniu do dyskusji 

w przedmiotowym temacie .  

 Pan Radny Łukasz Maślona jako członek Zespołu, który wypracował kompromisowy 

projekt uchwały użytku ekologicznego „Łąki na Klinach” doprecyzował, że Zespół nadal pracuje 

ponieważ projekt uchwały  dotyczy tylko terenu enklawy III,  trwają prace nad enklawą I i II. 

Obecnie została złożona poprawka do projektu w sprawie poszerzenia przedmiotowego terenu 

o obszar około 1 ha, który obejmuje układ dróg wewnętrznych pomiędzy działkami z uwagi na 

ochronę płazów, gadów i saków zamieszkujących na tym terenie. Pan Radny nadmienił, iż 

komisja oczekuje na opinię Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, podkreślając, że 

przedmiotowy obszar  enklawy III w związku z wypracowanym kompromisem został znacznie 

zmniejszony. Nie tylko inwentaryzacja przyrodnicza potwierdza, że jest to teren cenny 

przyrodniczo ale teren ten również ujęty jest w kierunkach rozwoju terenów zielonych GMK, 

atlasie przyrodniczym. Należy również podkreślić, iż część bloków które powstały na tym terenie 

łąk zmienno-wilgotnych, terenie podmokłym jest notorycznie zalewanych.  
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 Pani Radna Alicja Szczepańska -posumowało jako „głos rozsądku”   

użytek ekologiczny jest to najbardziej drastyczna forma zabezpieczenia terenów zielonych 

i raczej nie będą powszechnie dostępne dla mieszkańców Krakowa. Będą to tereny zielone, nie 

urządzone, osoby o specjalnych potrzebach jeżeli chodzi o kwestie przemieszczania się nie będą 

mogły z niego korzystać jako użytku ekologicznego.  

Miasto może zapłacić dłużą kwotę odszkodowania inwestorowi z uwagi na fakt, że pewne 

działania zostały poczynione. Należy wspomnieć, że z uwagi na dewastacje części terenu 

wartości przyrodnicze potwierdzane opiniami już są nieaktualne.  

 

 Pan Ferdynand Nawratil - zadał pytanie dotyczące planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu, kiedy został uchwalony i czy będzie w minionym czasie zmieniany ? 

Pani Ewa Olszowska-Dej udzieliła odpowiedzi na zadane pytania wskazując, że plan został 

uchwalony 3 .lutego 2010 r, a pomimo zabudowy na tym terenie musi pozostać 50 % powierzchni 

biologiczno- czynnej. 

Pani Dyrektor nadmieniła również, że obecnie trwają konsultacje z mieszkańcami w sprawie 

ustanowienia użytkiem ekologicznym „ Łąki na Klinach” i potrwają one do 9. lipca br. 

 

 Pan Radny Łukasz Maślona – odniósł się do dostępności użytku ekologicznego „Łąki na 

Klinach” dla osób z niepełnosprawnościami, że można podejmować działania aby te tereny były 

dostępne dla wszystkich mieszkańców, również z niepełnosprawnościami.  

 

 Pani Stanisława Wójcik -zabrała głos wyrażając opinię, iż w Krakowie jest bardzo mało 

dziewiczych terenów . 

 

 Pan Rafał Grabowski -zadał pytanie czy jest możliwość przeniesienia dyskusji na 

temat użytku ekologicznego „Łąki na Klinach” na następne spotkanie  KRDPP w związku 

z bardzo rozległym  i trudnym tematem, który KRDPP ma zaopiniować.  

 Pan Witold Kramarz współprzewodniczący  udzielił odpowiedzi, że nie ma możliwości 

przeniesienia dyskusji na temat użytku ekologicznego „Łąki na Klinach” na  kolejne spotkanie 

KRDPP, które odbędzie się zgodnie z harmonogramem 24 września 2021 roku, ponieważ : 

 1) zgodnie z przepisami  KRDPP,  uchwałą nr XLI/731/16 Rady Miasta Krakowa z dnia 13 kwietnia 

2016 r. w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Krakowskiej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego zmienionej uchwałą nr XLVII/860/16 Rady Miasta Krakowa z dnia 8 czerwca 2016 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr XLI/731/16 Rady Miasta Krakowa z dnia 13 kwietnia 2016 r. w sprawie trybu 

powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Krakowskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

(Dz. Urz. Województwa Małopolskiego z 2016 r. poz. 3624 i 3625), 

§ 7. 1. Rada wyraża swoje opinie i stanowiska w formie uchwał, zwykłą większością głosów 

w głosowaniu jawnym, w obecności co najmniej połowy członków.  

2. Termin wyrażenia przez Radę opinii wynosi 14 dni od dnia doręczenia odpowiedniego projektu 

uchwały. Nieprzedstawienie opinii w terminie oznacza rezygnację z prawa do jej wyrażenia. 

 2) W wyniku dyskusji podjętej w tym temacie poruszono również zagadnienie, że  opinia 

wyrażona na temat użytku ekologicznego „Łąki na Klinach” na obecnym posiedzeniu jest 

konieczna w związku z obecnie przeprowadzanymi konsultacjami z mieszkańcami w tej sprawie.  
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Członkowie Rady w wyniku głosowania negatywnie zaopiniowali przedstawiony projekt 

(głosowało za- 1, przeciw-3, wstrzymujących się-5) 

 

Krakowska Rada Działalności Pożytku Publicznego podjęła Uchwałę nr 7/2021/IV KRDPP/108 

negatywnie opiniując projekt uchwały RMK w sprawie ustanowienia  użytku ekologicznego 

„Łąki na Klinach”. 

 

Ad. 5 Zatwierdzenie protokołu po korekcie z 26 marca 2021 r., protokołów z dnia 23 kwietnia 

2021 r., oraz 21 maja 2021 r. 

 

• Zatwierdzenie protokołu po korekcie z 26 marca 2021 r., 

W wyniku głosowania członkowie Rady, zatwierdzili protokół z posiedzenia Rady z dnia 26  

 marca br. (za –6, wstrzymało się – 4, przeciw – 0). 

 

• zatwierdzenie protokołu z dnia 23 kwietnia 2021 r., 

W wyniku głosowania członkowie Rady, przy jednym głosie wstrzymującym, zatwierdzili 

protokół z posiedzenia Rady z dnia 23 kwietnia br. (za – 8, wstrzymało się – 1, przeciw – 0). 

 

• zatwierdzenie protokołu z dnia 21 maja 2021 r., 

W wyniku głosowania członkowie Rady, przy jednym głosie wstrzymującym, zatwierdzili 

protokół z posiedzenia Rady z dnia 21 maja br. (za – 6, wstrzymało się – 2, przeciw – 0). 

 

 

Ad.6 Sprawy bieżące, wnioski.  

 

 Pani Stanisław Wójcik poinformowała, że w głosowaniu nad uchwałą w sprawie  

wyrażenia opinii za utworzeniem użytku ekologicznego „Łąki na Klinach” wstrzymała się od 

głosowania i prosi o sprawdzenie czy ten fakt został odnotowany .  

 

Ad.7 Zamknięcie obrad. 

Na tym posiedzenie zakończono .  

 

 
 
 
 
 
 

                 Witold Kramarz 

 

    ………………………………………………                            

  Współprzewodniczący KRDPP  
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 Protokół sporządziła:  

Bożena Kiszka 

Wydział Polityki Społecznej i Zdrowia UMK 

Kraków, dnia 24 czerwca 2021 r. 

Załączniki: 

1) Uchwała nr 6/2021/IV KRDPP/107. 

2) Uchwały nr 7/2021/IVKRDPP/108. 

 


